
Vragen AWP ex. artikel 40 betreffende inzicht in en aanpak van 
rivierkreeften problematiek  

In de Nieuwsbrief van de Unie van Waterschappen van maart 2021 lezen wij het 
onderstaande:  

“Rivierkreeften problematiek 

De Commissie Watersystemen (CWS) van de Unie van Waterschappen heeft op 10 maart 
gesproken over uitheemse rivierkreeften. De commissie wil in een gezamenlijk traject, onder 
leiding van het ministerie van LNV, onderzoeken hoe de problemen die ontstaan door de 
aanwezigheid van uitheemse rivierkreeften aangepakt kunnen worden. 

Het ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit (LNV) wil samen met het 
ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, IPO, VNG en de Unie een programma opzetten 
rondom uitheemse rivierkreeften. Daarin moeten de thema’s wetgeving, onderzoek en 
beheersmaatregelen aan bod komen. De wens is dat ook de landbouw-, visserij- en 
natuursector betrokken worden. In juni zijn de contouren van het programma klaar. 

Problematiek 

Uitheemse rivierkreeften veroorzaken in toenemende mate schade aan het watersysteem, 
vooral in West- en Midden Nederland. De kreeften eten de onderwatervegetatie op en woelen 
in de bodem en oevers waardoor het water troebel wordt. Hierdoor kan er geen licht meer tot 
op de bodem doordringen en hebben waterplanten geen kans meer. 

Onderzoeksplan 

In de CWS van 10 maart is een onderzoeksplan van de waterschappen, Unie en het ministerie 
van LNV besproken dat ingaat op de problemen die uitheemse rivierkreeften veroorzaken. In 
het onderzoeksplan komen de volgende zaken aan bod: 

• De vraag of de wet- en regelgeving aangepast kan worden zodat het eenvoudiger 
wordt om uitheemse rivierkreeften te bestrijden, en zo ja, hoe dan; 

• Onderzoek naar ecologische omstandigheden waarbij kreeften minder of zelfs geen 
schade veroorzaken; 

• Onderzoek naar de omvang van de schade zelf; 
• Aandacht voor de zoektocht naar effectieve beheersmaatregelen. 

Bestrijding en preventie 

Welke maatregelen effectief zijn bij de beheersing van de populatie tot een niveau waarin de 
schade die ze veroorzaken acceptabel is, is nog onvoldoende bekend. Ook is nog niet bekend 
wat er gedaan kan worden om verdere verspreiding van rivierkreeften tegen te gaan. De 
komende periode is hier meer onderzoek voor nodig. Deze vragen over effectieve bestrijding 
en preventie uit het onderzoeksplan worden ingebracht in het op te stellen programma “ (Unie 
van Waterschappen, Nieuwsbrief, Maart 2021). 

 



Vragen 

Bovenstaand bericht roept bij ons de volgende vragen op:  

• In hoeverre is HDSR betrokken bij de uitwerking en invulling van het bovengenoemde 
onderzoeksplan? 

• In hoeverre worden onze wateren gemonitord op de aanwezigheid van rivierkreeften? 
• Welke gegevens heeft HDSR beschikbaar betreffende de verspreiding van de 

rivierkreeften over ons gebied?  
• Kan worden aangegeven hoe de problematiek in het beheergebied van HDSR in de 

afgelopen jaren is toegenomen? 
• Welke maatregelen neemt HDSR om de negatieve effecten van rivierkreeften op de 

biodiversiteit tegen te gaan?  
• Op welke wijze werk HDSR samen met de gemeenten bij de bestrijding van de 

rivierkreeften? 
• Welke kosten maakt HDSR bij de bestrijding van de rivierkreeften?  

 

Wij hopen dat het college deze vragen kan beantwoorden. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Carel Dieperink 

Algemene Waterschapspartij 
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